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شهریاری:  حمید  سیاســی-  گروه 
مسعود پزشکیان تا پیش از سکانداری 
دولت چهاردهم یکی از نمایندگانی بود 
از رفتارهای نیروهای  که بصورت علنی 
نظامی ضد بانوان ایران زمین در مجلس 
و حتی در رسانه ها انتقاد می کرد. همین 
دید باز وی و نگاه همجانبه وی در حمایت 
از مردم ایران باعث شد که نقطه نظراتی 
به دیگر رقبای خود در  متفاوت نسبت 

تبلیغات انتخاباتی داشته باشد.
وی بــه صراحت از فیلترینــگ و برخورد 
گشت ارشــاد با دختران و زنان ایرانی انتقاد 
کــرد و قــول داد که تمامی تــاش خود را 

مصروف حل این مشکات کند.
به شــکلی کــه در جریــان انتخابات و 
بخصوص بعد از مرحله اول که کمترین میزان 
حضور مردم در پــای صندوق های رای رقم 
خود، وی خود را صــدای بی صدایان عنوان 
کرد و گفت کــه می خواهد صدای آن بخش 
از جامعه که تاکنون صدایشان نشنیده شده 

است، را بشنود و به آن جامه عمل بپوشاند.
بــه همین دلیل و حتی با زمانی کمی که 
در تبلیغات انتخاباتی فوری و با ضرب العجل 
برگزار شد، تا جایی که توانست به میان مردم 
رفت و سخنانشان را شنید و حرف های خود 
را نیــز زد. همین رفتار و منش حق طلبانه و 
مرام منصفانه وی بود که توانست تا حدودی 
در دل مــردم جــا باز و آنهــا را برای حضور 
در پای صندوق هــای رای ترغیب کند. البته 
فاکتور ضد تبلیغ شخص جلیلی نیز را نباید 
فرامــوش کرد که برخی ها نیز برای عدم رای 
آوری این عضو شــورای عالی امنیت ملی به 

پای صندوق های رای آمدند.
حتی به شــکلی که غامحسین محسنی 
اژه ای در حالیکه در صــف رای مرحله دوم 
انتخابــات ریاســت جمهوری ایســتاده بود 
به مــردم توصیه کرد که برای حل مشــکل 
فیلترینگ که خواست اکثریت جامعه است به 
پای صندوق هــای رای بیایند و به فرد مورد 

نظر خود رای دهند.
البته مردم این بار با شــرط و شــروط به 
میــدان آمدند و با رای خــود گفتند که این 
آخریــن بار اســت که درصــورت عدم حل 
مشــکات، به پای صندوق های رای خواهند 

آمد و دفعه دیگری وجود نخواهد داشت.
از ســوی دیگر پزشکیان که برای تشکیل 
کابینه خود به ســد بــزرگ مجلس تندرو و 
حداقلی برخورد کرده بود، سعی کرد که برای 
درامان ماندن کابینه اش از قلع و قمع تعدادی 
از افراد معتدل تر جناح مقابل مانند اسکندر 
مومنی یــا احمد دنیامالی کــه در انتخابات 
اخیر علیه پزشــکیان فعالیــت می کردند را 
در کابینه خود بگمارد تا شــاید بتوان از این 
مرحله حساس عبور کرد و سریعتر برای حل 

مشکات مردم آستین بالا زد.
موضوع فیلترینگ

یکی دیگــر از اقدامات دولــت در زمینه 
موضوع فیلترینگ اســت که اولین جلســه 
شــورای عالی فضای مجازی با حضور رئیس 

جمهوری تشکیل جلسه داد.
پزشــکیان کــه در جریــان انتخابات بر 
عملکرد علمی تاکید داشت و همواره عنوان 
می کرد که باید اول درد را شــناخت و سپس 
به سراغ درمان آن رفت در بدو امر، دستور داد 
که وضعیت فروش و حضور فیلترشکن ها در 
کشور مورد بررسی قرار گرفته و سپس به وی 
به عنوان رئیس شــورای عالی فضای مجازی 

گزارشی ارایه شود.
در نشســت های مختلف سخنگوی دولت 
و یا در حاشــیه دولت در مصاحبــه با وزیر 

ارتباطات، هــر دو اعام کردند که بحث رفع 
فیلترینگ اقدامی بس خطیر است که باید با 
هماهنگی دستگاه های مختلف این کار صورت 
گیرد. در نهایت پزشــکیان بعد از حضور در 
مجلس که بــرای توضیح دربــاره کلیات به 
صحن آمده بود گفــت که درحال رفع موانع 

هستیم و به قول خود پایبندیم.
البته عزت الله ضرغامی عضو دیگر شورای 
عالی فضای مجازی نیز در مصاحبه ای گفته 
است که به زودی خبرهای خوشی درباره رفع 

موانع فضای مجازی خواهید شنید.
موضوع عفاف و حجاب و ممنوع 

التصویری سلبریتی ها
یکــی دیگر از دغدغه های دولت در بخش 
فرهنگ اســت که بــه موضــوع حجاب بر 
می گردد. این موضوع از ابتدای دولت به عنوان 
مشــکلی حاد مورد بررســی قرار گرفت. به 
شکلی که در اولین روزهای حضور پزشکیان 
در پاستور، وی با سردار رادان فرمانده پلیس 
کشــور دیدار کرد و صحبت هایی نیز درباره 

موضوع گشت ارشاد با وی داشت.
همین موضوع باعث شد خبرنگار خانمی 
که در نشســت خبری با رئیس جمهوری به 
پشــت تریبون رفته بود همچنــان از وجود 
گشــت ارشــاد ابــراز ناخرســندی کند که 
پزشــکیان پرســید مگر همچنان هستند؟ 

قراربود که دیگر نباشند.
این ســخنان کافی بود کــه بازهم نوک 
توپخانه تندروها به سمتپزشکیان نشانه رفته 
و وی را آماج حمات فراوانی قرار دهند.حتی 
شــورای نگهبان اخیرا پس از رفت و آمدهای 
فراوان لایحه عفاف و حجاب که در ابتدا فقط 
15 بند داشــت و بعدا ده ها بند به آن اضافه 
شد را تایید کرد و منتظر است تا دولت آیین 
نامه اجرایی آنرا به نگارش درآورد که به نظر 

می رسد این موضوع کمی زمانبر باشد.
امــا درباره موضوع ســلبریتی ها نیز وزیر 
ارشــاد گفت که درحال بررسی موارد مطرح 
شــده هســتیم و قطعا در اقدامات گذشته 

بازنگری هایی خواهد شد.
حادثه معدن طبس

در بعــد اجتماعی نیز دولت بــه ناگاه با 
حادثه انفجار معدن زغال سنگ طبس روبرو 
شد. انفجار معدن زغال سنگ طبس، پر تلفات 
ترین حادثه مربوط به معادن در ایران بود که 
در ۳1 شهریور 1۴۰۳ در یکی از کارگاه های 
شرکت زغال سنگ معدنجوی طبس رخ داد. 
این حادثه که ناشــی از نشت گاز متان بود، 
منجر به انفجار در بلوک C این معدن شد. در 

زمان وقوع انفجار، بیش از 1۷ نفر از کارگران 
در محل حضور داشتند. این حادثه در حدود 

ساعت ۲1 به وقوع پیوست.
همین موضوع باعث شد که رهبر انقاب 
نز در پیامی این تفاق تلخ را تســلیت بگوید 
و از دولتمردان بخواهد که هرچه سریعتر به 

دلجویی از خانواده بازماندگان بپردازند.
همین موضوع باعث شــد که دولت اعام 
کند به خانواده قربانیان این حادثه یک واحد 
آپارتمان از خانه های مسکن ملی خواهد داد 
و اقدامات آنرا نیز آغاز کرد که به نظر می رسد 

در مراحل پایانی ان است.
البتــه اینکه باید دربــاره اینگونه اتفاقات 
بخصــوص وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
حساســیت های بیشــتری اشته باشــد، اما 
اقدامات دولت برای کم کردن هرچند کوچک 
بار داغدیدگان نیز کاری بزرگ اســت که در 
دولت های پیشــین سابقه نداشــت. به نظر 
می رسد که اگر بیشتر تمرکز دولت از سیاست 
خارجی به داخلی بازگردد می تواند تعادل در 
زمینه های اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و ... 
را نیز در جامعه برقرار کند و به ســمت حل 

مشکات بیشتر قدم بردارد.
بررسی دوباره پرونده دانشجویان 

ستاره دار و استاید اخراجی و 
بازنشسته

از موضوعات مهمی که پزشکیان در جریان 
انتخابات ریاست جمهوری بر روی آن تاکید 
داشــت، بازگرداندن دانشــجویان ستاره دار 
و اســاتیدی بود که بالاجبار بازنشسته شده 
بودند. به همین دلیل پزشــکیان در جلســه 
معارفه ســیمایی صراف به عنوان وزیر جدید 
علوم از وی خواست این موضوع را در اولویت 
اقدامات خــود قرار دهد بــه آن بپردازد که 
پس از مدتی اعام شــد که پرونده برخی از 
دانشجویان بازبینی دوباره شده و آنها می توانند 
سرکاس های خود دوباره حضور یابند و حتی 
گفته شد که بســیاری از اساتیدی که مایل 
به بازگشت به دانشگاه بودند نیز دعوت شده 
که ربای تدریس دوباره به دانشگاه ها برگردند. 
همچنین برخــی از متقاضیانی که در آزمون 
اســتخدامی آموزش و پرورش شرکت کرده 
بودنــد و در مصاحبه و گزینش رد شــدند، 
دوباره پرونده انها بررســی شد و توانستند به 

استخدام اموزش و پرورش درآیند.
 حل مشکلات پرستاران 

یکــی دیگر از مشــکاتی کــه دولت در 
ابتدای حضور خود در پاســتور با آن مواجه 
شــد، موضوع مطالبات و اضافه کار پرستاران 

بود که از زمان درگیری کشور در بحث کرونا 
باقی مانده بود و عارغم هیاهوی های بسیار 
دولت پیشین هیچ کاری در این زمینه صورت 
نگرفت. مهمتریــن اقدام دولت بــا انتخاب 
ظفرقندی به عنوان وزیر بهداشــت، پرداخت 
مطالبات معوق مانده این قشــر از جامعه بود 
که با پیگیــری دولت و موافقت رهبر انقاب 

صورت گرفت.
از ســوی دیگــر در اولین دیــدار دولت 
چهاردهم با رهبر انقاب ایشــان با مخاطب 
قرار دادن مســتقیم دکتــر ظفرقندی وزیر 
بهداشــت از وی خواســتند که بــه موضوع 
کاهش جمعیت ورود قاطعی داشــته باشــد 
و برای افزایش جمعیت کشــور  راهکارهای 
موثری بیندیشــد. همین موضوع باعث شد 
که ظفرقندی شــخصا در جلسات مربوط به 
افزایش نرخ جمعیت شرکت کند و بر اجرای 
سیاست ها و قوانین در این حوزه نظارت کند. 
همچنین دولت ســعی کرده کــه در لایحه 
بودجه سال آینده کل کشور دیگر مشکات 
مربوط به جامعه پرستاران را حل کند تا بتواند 
از مهاجرت گسترده آنها به خارج از کشور به 
ویژه کشورهای حاشیه خلیج فارس جلوگیری 

کند.
موضوع دریاچه ارومیه

موضع دریاچه ارومیه و خشک شدن این 
دریاچه معروف ایران که باعث ایجاد مشکات 
فراوانی در داخل کشــور بخصوص مووضوع 
ریزگردها شــده اســت، نیــز از دغدغه های 
دولت چهاردهم است. عارغم اینکه در دولت 
سیزدهم درباره عدم توجه به دریاچه ارومیه 
توســط دولت های یازدهم و دوازدهم همواره 
انتقاداتی مطرح بود اما دولت پیشــین هیچ 
عملکرد مثبتی درباره زنده کردن دوباره این 
دریاچه از خود نشــان نداد و هر روز از میزان 
آب وردوی به این دریاچه کمتر شد به شکلی 
که زمانی اعام شد که این دریاچه کا خشک 
شده است. اما یکی از سیاست های مهم دولت 
چهاردهم که با انتصاب رئیسی خانم به سمت 
ریاســت ســازمان حفاظت محیط زیست، 
صورت گرفته اســت، امید در دل مردم این 
منطقه ایجاد شده که به زودی شاهد کاهش 
مشکات ناشی از خشک شدن دریاچه ارومیه 

باشیم.
در هــر حــال به نظــر می رســد دولت 
چهاردهــم تنهــا در موضوعــات سیاســی 
ورود نکــرده بلکه مضوعــات مختلف دیگر 
 از جملــه فرهنگــی و اجتماعــی و علمــی 

را نیز مدنظر دارد.

با  ایــران  فضایی  ســازمان  رئیس 
اشــاره به حمایت مالی معاونت علمی 
ریاست جمهوری از مجموعه امیدفضا در 
فضایی  سازمان  گفت:  تسهیلات،  قالب 
نیز در قالب خرید تصاویر ماهواره ای از 
حمایت  فضایی  خصوصی  مجموعه  این 
کرده است، ولی در میان همه بازیگران 
اکوسیســتم توســعه فناوری فضایی 
معاونت علمی نقش بســیار مؤثری در 

حمایت از شرکت های دانش بنیان دارد.
به گزارش ایسنا، دکتر حسن سالاریه صبح 
سه شنبه در حاشیه مراسم پرتاب ماهواره های 
هدهــد و کوثر در جمع خبرنــگاران با بیان 
اینکه به غیر از شــرکت امید فضا بخش های 
خصوصــی دیگری در صنعــت فضایی فعال 
هســتند، گفت: در حال حاضر وابســته به 
دانشــگاه ها،  شرکت های خصوصی خوبی در 
این صنعت توســعه یافته اند که از جمله آن 
می توان به شــرکت های وابســته به دانشگاه 

صنعتی امیرکبیر اشاره کرد.
وی با بیان اینکه وابســتگی این شرکت ها 
به دانشــگاه ها بــه معنــای فارغ التحصیان 
دانشگاهی است که تشکیل شرکت داده اند و 
اظهار کرد: برای پروژه های ماهواره پژوهش 1 
و ۲ و ۴ با سه بخش خصوصی مختلف قرارداد 
منعقد کردیم و پروژه ماهواره پژوهش ۳ نیز 

در مرحله مناقصه است.
ســالاریه خاطر نشــان کــرد: منظومه 

ماهواره ای شهید سلیمانی با چندین شرکت 
خصوصــی در کنــار یک مجموعــه دولتی 
در دســتور کار قــرار دارد، از ایــن رو بخش 
خصوصــی در این حوزه فعال شــده و قریب 
۲۰ شرکت بخش خصوصی در حوزه ساخت 

ماهواره وارد شده اند.
رئیس سازمان فضایی ایران با بیان اینکه 
حوزه ماهواره حوزه پر ریســکی است، ادامه 
داد: از ایــن رو ایــن شــرکت ها در کنار هم 

می توانند این ریسک ها را کاهش دهند.
وی در خصوص هزینه های پرتاب ماهواره، 
توضیح داد: مجموعه امید فضا یک توافقنامه 
با معاونت علمی داشــته اســت که در قالب 
تسهیات، اعتباراتی به این شرکت واگذار شد 
که به نظر من کار درستی بوده، چرا که بخش 
خصوصی را نباید وابسته به پول های باعوض 
کنیــم، چون به تدریج بخــش خصوصی به 

بخش دولتی دیگر تبدیل می شود.
وی با اشــاره به حمایت ســازمان فضایی 
از این شــرکت، گفت: قرار دادی که سازمان 
فضایی بــا مجموعه امید فضا منعقد کرد، در 
قالب خرید تصاویر ماهواره ای بوده اســت، به 
این معنــا که برای اولین بار قــراردادی را با 
بخش خصوصی منعقد کردیم که اعام شــد 
ما بــا ماهواره و پرتابگر آن کاری نداریم، ولی 

محصول نهایی را در اختیار ما قرار دهند.
ســالاریه تاکید کرد: این رویکرد موجب 
می شــود که شــرکت ها در حوزه طراحی و 

ساخت ماهواره و همچنین در پرتاب ماهواره 
نقــش آفرینی کنند، ضمن آنکه نســبت به 
مدیریت کلیه ریســک های ایــن حوزه اقدام 
کننــد. در نهایــت شــرکت ها می توانند در 
کوتاه ترین زمان ماهــواره را به مرحله نهایی 
برسانند. رئیس ســازمان فضایی ایران خاطر 
نشــان کرد: در قالب این قرار داد به شرکت 
امیــد فضا پیش پرداختی برای خرید تصاویر 
ماهواره هــا پرداخت کردیم و بر این اســاس 
بخش خوبی از تصاویر را پیش خرید کردیم. 
این نگاه ســبب می شــود کــه از این طریق 

بتوانیم از این شرکت حمایت کنیم.
وی افزود: حمایت سازمان فضایی از بخش 
خصوصی پیش پرداخــت تصاویر ماهواره ای 

بوده است.
وی در پاسخ به این سؤال که پرتاب بامداد 
امروز ماهواره های هدهد و کوثر آزمایشی بوده 
یا عملیاتی؟ ادامه داد: این دو ماهواره که امروز 
پرتاب شــدند، ماهواره های عملیاتی هستند، 
البتــه هر ماهواره عملیاتی نیز ریســک های 
زیادی دارد و ممکن اســت ماهواره در مدار 
قرار گیرد و برخی از بخش های آن دچار نقص 
فنی شود و برخی تصاویر آن کیفیت پایینی 
داشته باشد و این نقص ها جزء ذات پروژه های 

فضایی است.
ســالاریه یادآور شــد: حتی شرکت های 
حرفه ای ســازنده ماهــواره هم دچــار این 
ریسک ها می شوند، به گونه ای که چند وقت 
پیش یکی از ماهواره ها در مدار ژئو دچار نقص 
فنی جدی شــد، در حالی که سازنده آن نیز 
یک شــرکت بســیار قدیمی و دارای سابقه 

طولانی در این حوزه بوده است.
وی در خصوص عدم موفقیت این شرکت 
در ارسال تصاویر، گفت: ما قراردادی را با این 
شرکت منعقد کردیم، ضمن آنکه شرکت های 

بیمه ای نیز وارد پروژه های فضایی شدند.
ســالاریه با بیان اینکه بالاخره پروژه های 

فضایی با ریســک های زیادی همراه هستند، 
اظهار کرد: از این رو در این اکوسیستم هر کدام 
از بازیگران باید نقش خود را ایفا کند. معاونت 
علمی در این حوزه بیشتر نقش حمایتی دارد 
و ما در سازمان فضایی، طراحی مسیر را انجام 
می دهیم و هدف گذاری می کنیم و محصول 
نهایی را از طریق پیش خرید، خرید می کنیم و 
این روالی است که در دنیا در حال اجرا است.
وی بــا بیان اینکه صندوق ها و بیمه ها هر 
کدام نقش های خود را در اکوسیستم فضایی 
بــازی می کنند، گفت: در ایــن بین معاونت 
علمــی نقش بســیار مؤثــری در حمایت از 

شرکت های دانش بنیان دارد.
سالاریه به دســتور رئیس جمهوری برای 
تامین منابع مالی فضایی، گفت: ما در توسعه 
صنعت فضایی بر اســاس مصوبات شــورای 
عالی انقاب فضایی، بودجه سالانه ای را برای 
بخش هــای مختلف صنعــت فضایی در نظر 
گرفتیم که با تغییر دولت گرچه جلسه شورای 
عالی فضایی هنوز تشــکیل نشده است، ولی 
اتفاق میمونی که رخ داد، این بود که در حوزه 
فضایی، پیوستگی داشتیم و دستخوش تغییر 
نشــد؛ به این معنا که پیش بینی که شورای 
عالی فضایــی در دولت قبل در زمینه بودجه 
این حوزه صورت گرفته بود، در دولت جدید 
بدون آنکه تغییری در سیاست ها ایجاد شود، 

آن روند ادامه یافت.
رئیس ســازمان فضایی خاطر نشان کرد: 
اتفاق خوب دیگری کــه رخ داد، این بود که 
شــخص رئیس جمهور برای حــوزه ماهواره 
مخابراتی ورود بســیار جدی داشت که این 
رویکــرد می تواند برای کشــور آورده خوبی 

داشته باشد.
سالاریه با بیان اینکه جلسات شورای عالی 
فضایی در ســال جاری برگزار خواهد شــد، 
گفت: ولی زمان دقیق برگزاری این جلسه را 

نمی توانم اعام کنم.

»مردمسالاری«اقداماتفرهنگیواجتماعیدولتپزشکیاندر100روزاولرابررسیمیکند

پیگیری دولت برای رفع برخی از موانع اجتماعی

هدهدوکوثردرمدارزمینقرارگرفتند

پرتابماهوارهایرانیباموشکسایوز

ظریف:
اطلاعاتواقعیبهمسئولین

برایخدمتبیشترکمکمیکند
محمدجواد ظریف معاون راهبــردی رئیس جمهور در بازدید از مرکز رصد 
جمعیت کشــور، با اشاره به داشــبوردهای جمعیتی ســازمان ثبت احوال و 
توانمنــدی اطاعاتی بالای این مجموعه در رصد و پایش جمعیت داخل ایران 
و حتی ایرانیان خارج از کشور، خاطرنشان کرد: موضوع ثبت نشانی ها و ارتباط 
دادن با کد ملی می تواند بســیار مهم و اثرگذار باشــد چراکه هرقدر اطاعات 

واقعی به مسئولین برسد، به آنها برای خدمت بیشتر کمک می کند.
به گزارش جماران از اداره کل رســانه معاونت راهبردی ریاست جمهوری، 
معاون راهبردی رئیس جمهور ضمن بازدید از مرکز رصد جمعیت در ســازمان 
ثبت احوال کشور، در جریان جزییات اقدامات این مرکز و امکانات آن با هدف 

تجزیه و تحلیل جمعیت کشور قرار گرفت. 
محمدجــواد ظریف در ایــن دیدار و بازدید که حدود دو ســاعت به طول 
انجامید و با حضور هاشــم کارگر رئیس سازمان ثبت احوال کشور و مسئولین 
این سازمان انجام شد با بیان اینکه سازمان ثبت احوال شاید تنها سازمانی باشد 
که همه مردم از ولادت تا وفات با آن کار دارند، افزود: تمام مردم ایران مشتری 
شما هســتند و با توجه به گفته رئیس جمهور مبنی براینکه رضایت مشتری 
اصل است، چه سعادتی بالاتر از اینکه مردم از سازمان شما راضی بیرون بروند.
وی با اشــاره به داشبوردهای جمعیتی ســازمان ثبت احوال و توانمندی 
اطاعاتــی بالای این مجموعه در رصد و پایــش جمعیت داخل ایران و حتی 
ایرانیان خارج از کشــور، خاطرنشان کرد: موضوع ثبت نشانی ها و ارتباط دادن 
با کد ملی می تواند بسیار مهم و اثرگذار باشد چراکه هرقدر اطاعات واقعی به 

مسئولین برسد، به آنها برای خدمت بیشتر کمک می کند.
همچنین در این نشست هاشــم کارگر رئیس سازمان ثبت احوال کشور نیز 
با ارائه گزارشی از دستاوردها و اقدامات این سازمان، گفت: سازمان ثبت احوال 
حدود 1۰۶ سال قدمت دارد، اما مرکز رصد جمعیت سال گذشته رونمایی شده 
و با اطاعاتی که استخراج کرده در خدمت همه دستگاه های حاکمیتی، دولتی 
و حتی بخش خصوصی است و خروجی آن نیز برای دسترسی عموم در پرتال 

ثبت احوال قرار دارد.

مهاجرانی:
مشکلثبتناممتقاضیانارشدودکتری۱۴۰۴

بهزودیحلمیشود
ســخنگوی دولت در واکنش به موضوع فراهم نشــدن امکان ثبت نام برای 
پذیرفته شدگان دوره های روزانه کارشناسی ارشد و دکتری سال گذشته، گفت: 
طبق اظهارنظر واضح معاونت حقوقی ریاست جمهوری، قانون عطف به ماسبق 
نمی شــود و این افراد حق دارند امســال ثبت نام کنند و این مشکل به زودی 

حل می شود.
»فاطمه مهاجرانی« در گفت وگو با خبرنگار ایرنا،با اشــاره به موضوع فراهم 
نشدن امکان ثبت نام برای داوطلبان کنکور کارشناسی ارشد و دکتری که سال 
گذشته در دوره های روزانه قبول شده  بودند، تصریح کرد: طبق اظهارنظر واضح 
معاونت حقوقی ریاست جمهوری، قانون عطف به ماسبق نمی شود و براساس 

قانون این افراد حق دارند امسال ثبت نام کنند.
ســخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که پرتال ثبت نام سازمان سنجش 
اجازه ثبت نام به این افراد را نداده و عما از فرآیند ثبت نام حذف شده اند، گفت: 

حق این عزیزان برای ثبت نام محفوظ است.
وی همچنین در پاســخ به این سوال که با توجه به پایان مهلت ثبت نام آیا 
قرار اســت فرصت جدیدی برای ثبت نام این متقاضیان اختصاص یابد، اظهار 
داشت: ما اجازه نداریم کار فرا قانونی انجام دهیم و از آنجا که قانون به صراحت 
اعام کرده اســت که نمی توان بدون اعام قبلی اجــازه ثبت نام را از این افراد 

گرفت، اجازه نداریم از ثبت نام این افراد جلوگیری کنیم.
مهاجرانی افزود: دولت به دنبال یافتن راهکاری برای حل مشکل این دسته 

از متقاضیان است و مشکل این عزیزان قطعا حل خواهد شد.
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه دولت با جدیت پیگیر رفع این مساله است، 
افزود: ســازمان سنجش نهادی خارج از حوزه ریاست جمهوری نیست و حکم 
رئیس این سازمان توسط رئیس قوه مجریه اعطا می شود؛ لذا تابع نظر معاونت 

حقوقی ریاست جمهوری است.
وی تاکید کرد: باید مشــکل بچه های مردم را حل کنیم و روا نیســت که 
اینگونه اذیت شــوند. تمام تاش دولت این اســت که این مساله را به زودی 

حل کند.

انصاری:استقلالنهادوکالتبایدتقویتشود
معاون حقوقی رئیس جمهوری گفت: نهاد وکالت و استقال آن باید تقویت 
شود که البته استقال کانون وکا به معنای بی اعتنایی به ساختارهای حاکمیت 

نیست و وکا نیز چنین نگاهی ندارند.
به گزارش ایسنا، حجت الاسام و المسلمین مجید انصاری در دیدار با اعضای 
هیات مدیره کانون وکای دادگســتری مرکز و تعدادی از روسای کانون های 
وکای دادگستری استان های مختلف گفت: عدالت با وکالت مترادف است و از 
افتخارات وکا این است که وکیل بودن یکی از صفات خداست. وکیل یکی از 
اسامی الهی است و همین نشان می دهد وظیفه وکا سنگین و بااهمیت است.

معاون حقوقی رئیس جمهوری افزود: وکالت مقوم عدالت در کشــور است، 
بنابراین در دنیای ما که هرروز به ســمت پیچیدگی های جدید و نوآوری های 
بشری پیش می رود نیاز به نهاد وکالت هرروز بیشتر احساس می شود و همین 
پیچیدگی هاســت که باعث شده آحاد جامعه دانش کافی حقوقی برای احقاق 
حق خود در اختافات حقوقی را نداشــته باشــند و نیاز بــه وکا برای حل 
پرونده های پیچیده حقوقی به عنوان یک امر عقلی هرروز بیشتر احساس شود.

انصاری گفت: همچنان که حاکمیت در ایجاد نهادهای مردمی نقش اساسی 
دارد، وکا هم وظیفه اســتیفای حقوق مردم را برعهــده دارند. نهاد وکالت و 
استقال آن باید تقویت شود. اگر امروز شاهدیم به نهاد وکالت آسیب وارد شده 
است باید آسیب شناسی کنیم چرا چنین اتفاقی افتاد. البته استقال کانون وکا 
به معنای بی اعتنایی به ساختارهای حاکمیت نیست و مطمئنا وکا هم چنین 
نگاهی ندارند که نهاد آنان مجزا و جدا از حاکمیت دیده شــود؛ کانون وکا در 

واقع بخشی از حاکمیت هستند.
وی با اشــاره به تصویب قانون ماده 1۸۷ در برنامه سوم توسعه، یادآور شد: 
زمانی که این ماده برنامه سوم در مجلس بررسی می شد من در مجلس بودم و 
پیامدهای تصویب این ماده را در آن زمان با دوستان در کانون وکا مطرح کردم 
و توضیح دادم نیاز به آموزش و تامین وکای بیشتر در جامعه باعث شده این 
ماده در برنامه سوم گنجانده شود. در آن زمان از دوستان خواستم به دنبال حل 
این نیاز باشــند ولی به هر دلیلی آن زمان این اتفاق نیفتاد و این ماده تصویب 
شد. حالا هم معتقدم باید با نگاهی آسیب شناسانه و از زاویه تعامل با نهادهای 
مرتبط پیامدهای اجرای آیین نامه اجرایی ماده 1۸۷ برنامه سوم توسعه بررسی 

و مشکات حل شوند.
انصاری در پاســخ به پیشــنهاد وکای حاضر در جلســه برای همکاری با 
دولت، تصریح کرد: دســت همه دوستان را برای همکاری می فشارم؛ ما به این 

همکاری ها نیازمندیم.
کانون وکا یکی از جامع ترین  نهادهایی اســت که می تواند در حل و رفع و 
رجوع برخی مســائل و مشکات حقوقی به دولت کمک کند. متاسفانه فرایند 
تدوین قوانین در کشور ما بی نقص نیست و با خلأهایی در این زمینه مواجهیم. 
یکی از پیشنهادهایی که دارم این است واحدهای حقوقی دستگاه های دولتی 

تحت آموزش استادان حقوق قرار بگیرند.
معــاون حقوقی رئیس جمهــوری اظهار کرد: در زمینــه تنقیح قوانین هم 
مشــکاتی وجود دارد که کانون وکا می تواند کمک کند. ما در کشور حدود 
1۲ هزار مقرره داریم و این حجم بالای مقررات باعث آشــفتگی و سردرگمی 

در جامعه شده است.
می توان با تشکیل یک کمیته حقوقی این موارد را در یک همکاری مشترک 

بررسی و راهکارهای حل آن را به نهادهای مرتبط ارائه داد.
وی به پرونده های بین المللی کشور اشاره کرد و گفت: باتوجه به شرایطی که 
کشور ما دارد هرروز بیشتر این نیاز احساس می شود که ما باید یک گروهی از 
وکای خبره در حقوق بین الملل را برای دفاع از حقوق کشورمان در عرصه های 

بین المللی داشته باشیم و در این زمینه کانون وکا می تواند به ما کمک کند.
انصاری به برخی مشــکات مطرح شده از ســوی اعضای حاضر در جلسه 
اشــاره و اظهار کرد: این مسائل و مشکات را با بیان راهکارهای پیشنهادی به 
معاونت حقوقی بدهید تا آن را در جلساتی که با دوستان قوه قضائیه داریم در 

میان بگذاریم.

دولت

سردارمسجدی:
صهیونیستهامنتظرپاسخقاطع

ایرانباشند
معــاون هماهنگ کننــده نیروی قدس ســپاه گفت: 
جمهوری اسامی بارها به رژیم صهیونیستی و آمریکایی ها 
اعام کرده که اگر ایران را تهدید کنند ما با قدرت پاســخ 

خواهیم داد و آنها باید در انتظار چنین موضوعی باشند.
به گزارش تسنیم، سردار ایرج مسجدی معاون هماهنگ 
کننده نیروی قدس ســپاه در حاشــیه مراسم بزرگداشت 
چهلمین روز شــهادت ســید حســن نصرالله و ســردار 
نیلفروشان در تهران، طی ســخنانی اظهار داشت: حضور 
مردم در این مراســم این پیــام را می دهد که راه مقاومت 

با قدرت ادامه دارد.
وی افزود: جمهوری اسامی بارها به رژیم صهیونیستی 
و آمریکایی ها اعام کرده کــه اگر ایران را تهدید کنند ما 
با قدرت پاســخ خواهیم داد و آنها بایــد در انتظار چنین 

موضوعی باشند.
سردار مســجدی ادامه داد: نمی شود ما را تهدید کنند 
و رژیــم علیه ما اقدام کند و بعد انتظار خویشــتنداری از 

جمهوری اسامی داشته باشند.
وی تصریح کرد: بنابراین ایران اسامی با قدرت از جبهه 
مقاومت حمایت خواهد کرد  و  پاســخ قاطع و دندانشکنی 

به دشمن خواهد داد.

فرماندهنیرویهواییارتش:
هرگونهخطایدشمنباعثپشیمانی

آنهاخواهدشد
فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســامی ایران 
گفت: به دشمنان اسام و نظام مقدس جمهوری اسامی 
توصیه می کنم خطایی نکنند که موجب پشیمانی آنها شود.

به گزارش روابط عمومی ارتش، ســرتیپ خلبان ستاد 
حمید واحدی در آیین معارفه فرمانده پایگاه شکاری شهید 
یاسینی بوشهر اظهار کرد: دشــمنان بدانند مردان لشکر 
اسام اعتقاد دارند که باید از کشور، نظام جمهوری اسامی 
و دین خود دفاع کنند و این اعتقادات باعث شده تا قدرت 

آنان دوچندان شود.
وی با اشاره به اینکه پایگاه هوایی شهید یاسینی بوشهر 
از مراکز حساس، استراتژیک و حافظ خلیج فارس است که 
شــهدای بسیاری را تقدیم نظام مقدس جمهوری اسامی 
ایران کرده اســت، افزود: وعده صادق۲ با لبیک نیروها به 
فرمان رهبر انقاب اسامی انجام شد و پس از آن نیروهای 
پایگاه هوایی بوشهر نیز مانند دیگر نیروهای هوایی کشور 
۲۶ شــب، آماده پرواز بودند و ثابت کردند جوانان نیروی 
هوایی ادامه دهنده راه پیشکســوتان هشــت ســال دفاع 

مقدس هستند.
فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســامی ایران 
اضافه کرد: هر پروازی که در این شــب ها توســط پدافند 
هوایی درخواست شد خلبانان پایگاه هوایی درخواست ها را 

قبول کرده و با شجاعت انجام دادند.
وی اظهار داشــت: آنهایی که دم از حقوق بشر می زنند 
کجا هستند که روزی صدها نفر در غزه، فلسطین و لبنان 
به خاک و خون کشیده می شوند، اما آنها خود را به خواب 

زده اند.
سرتیپ خلبان ستاد واحدی بیان کرد: سیر خط فکری 
رهبر معظم انقاب از روز اول تا کنون هیچ تغییری نکرده 
اســت، زیرا در همان ابتدا آمریکا و اسرائیل را شناختند و 

علیه اقدامات آنها موضع گیری کردند.
وی گفت: حمله ای که از ســوی رژیم صهیونیستی به 
جمهوری اســامی ایران انجام شد آسیب جزئی به کشور 
وارد کرد، اما دلیرمردان پدافندهوایی با اقتدار ایستادند و از 
آسمان کشور دفاع کرده و ماموریت خود را به نحو مطلوب 

به سرانجام رساندند.
فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســامی ایران 
با بیــان اینکه ما همه ســرباز ولایت هســتیم و آمادگی 
صددرصدی اجرای دستورات ایشان را داریم، افزود: نیروی 
هوایی همواره پای کار و آماده دفاع همه جانبه از کشــور 
است و ســربازان رهبر معظم انقاب اســامی در نیروی 

هوایی تا آخرین قطره خون خود از کشور دفاع می کنند.

امیرجوکار:
تواندفاعیایرانفراترازتصور

دشمناناست
مشــاور فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با اشاره به 
توانمنــدی نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: همانگونه که 
وزیر محترم دفاع به مسئله توانمندی و جایگزینی سامانه  ها 
در بحث پدافند هوایی اشــاره فرمودنــد؛ توان ما در حوزه 
دفاعی و آمادی فراتر از آنچه هســت که دشمنان ما فکر 

می کنند.
امیر ســرتیپ دوم اباذر جوکار مشــاور فرمانده نیروی 
پدافند هوایی ارتش در گفت وگو با فارس با اشاره به شهادت 
۴ تن از نیروهای پدافند ارتش در تهاجم رژیم صهیونیستی 
به ایران گفت: امروز در امتداد حماسه کربایی و عاشورایی 
سوباشــی که در پنجم مــرداد ســال 1۳۶۷ رقم خورد، 
حماسه ای دیگر در پنجم آبان ماه 1۴۰۳ از مکتب شهدای 
عاشورایی سوباشی رقم خورد و عزیزان ما در نیروی پدافند 
هوایی ارتش جمهوری اسامی ایران در برابر دشمن زبون 
دشمن صهیونیســتی در عرصه پدافند هوایی تا پای جان 

ایستادند و به درجه رفیع شهادت نائل شدند.
وی افزود: این عزیزان در دفاع از وطن، آرمان های قدس 
و نظام مقدس جمهوری اسامی ایران تا پای جان ایستادند 

و به شهادت نائل شدند.
مدیر مرکز تاریخ نگاری نیــروی پدافند هوایی ارتش با 
بیان اینکه نیروی مقتدر پدافند هوایی ارتش با اقتدار بیشتر 
از قبل با روحیه و توان بیشتر آماده دفاع از هرگونه تعرض 
به آسمان کشور خواهد شد، تصریح کرد: قطعاً این راه ادامه 
خواهد داشت و نیروی مقتدر پدافند هوایی در بحث دفاع 
از آرمان های نظام مقدس جمهوری اسامی ایران و آسمان 
کشــور مقتدرتر از قبل، روحیه بالاتر و توان بیشتر آماده 

دفاع از هرگونه تعرض به آسمان کشور خواهد شد.
امیر جوکار در پاسخ به سوالی درباره توانمندی نیروی 
پدافنــد هوایی ارتش نیز تصریح کــرد: همانگونه که وزیر 
محترم دفاع به مسئله توانمندی و جایگزینی سامانه  ها در 
بحث پدافند هوایی اشاره فرمودند؛ توان ما در حوزه دفاعی 

و آمادی فراتر از آنچه هست که دشمنان ما فکر می کنند.
وی افزود: قطعاً با توجه به توان و دانشمندان داخلی ما 
با توجه به اینکه همه تجهیزات ما بومی هســت در نتیجه 
اگر احیاناً یک سیستم، ساح یا سامانه در جنگ و دفاع از 
کشــور دچار آسیب شود بافاصله در اسرع وقت جایگزین 

می شود.
مشاور فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش ادامه داد: ما 
همه سامانه های پدافندی را در بخش صنعت دفاعی کشور 
با همکاری دانشــگاه ها تولید کرده ایم و قطعاً تعداد آن نیز 
یک ســامانه هم نیست. در صورت آسیب جزئی هر یک از 
این ســامانه ها بازآماد آن ها در حداقل زمان انجام شده و 

می شود و از توان پدافند هوایی کاسته نخواهد شد.

دفاعی


